
寶血女子中學 

2026／2027年度中學學位分配 

中一自行分配學位申請須知 

(於 2026年 9月入學) 

A. 申請辦法 

1. 申請表格可於 2025 年 11 月 1 日(星期六)至 2026 年 1 月 16 日(星期五)期間，親臨本校索

取，或於本校網頁(http://www.pbss.edu.hk)下載。 

2. 申請人須於 2026 年 1 月 2 日(星期五) 至 2026 年 1 月 16 日(星期五)期間，透過教育局

「中一派位電子平台」或 親身將已填妥的申請表交回本校校務處。郵遞或逾期的申請恕

不受理。 

3. 辦公時間： 星期一至星期五 (08:30 – 17:30) 

星期六 (08:30 – 12:00) 

4. 申請時須連同以下文件一併遞交：  

(a) 由教育局發出的中一自行分配學位(2026/27)申請表(藍綠紅申請表) (只適用於親身遞交

申請者)； 

(b) 已填妥本校的「中一自行分配學位申請表」； 

(c) 學生的身份證明文件副本； 

(d) 學生的小五全年及小六上學期成績表副本； 

(e) 申請表內列出學生參與的活動、服務及比賽所獲得的證書/奬狀/嘉許狀副本； 

(f) 已貼上港幣 2.2 元郵票的回郵長信封 2個 (必須書寫學生全名及地址) 

註：不需要提交小學推薦信。 

 

B. 收生準則及比重 

準則 比重 

A 學業表現 45% 

B 操行 15% 

C 課外活動及成就` 20% 

D 面試表現 20% 

本校於 2026/2027 年度共有 30 個中一自行分配學額。 

  

C. 面試安排 

 
1. 本校不設筆試，所有申請者均會獲邀出席本校面試。 

2. 本校將於 2026 年 1 月 28 日或以前以郵寄或其他形式通知申請者面試詳情。如有疑問，

可直接致電本校查詢 (2570 4172)。 

3. 面試將於 2026年 2月 7日(星期六)舉行。 

  

D. 派位結果 

 
本校將於 2026 年 3 月 31 日(星期二)透過書面及電話通知所有正取學生的家長。 

教育局統一派位結果將於 2026 年 7 月 7 日(星期二)公佈。 

  

E. 注意事項 

每名學生只可以向不多於兩所列載於教育局派發之《申請中一自行分配學位手冊》內的參加

派位中學申請，否則，其獲得自行分配學位的機會將被取消。 

  

http://www.pbss.edu.hk/


Precious Blood Secondary School 
Application for Secondary One Discretionary Places 2026/2027 

 Explanatory Notes 
(Admission in September 2026) 

A. Application methods 

1. Application Form can be downloaded from the school website (http://www.pbss.edu.hk) or obtained in the 

School General Office from 1st November 2025 to 16th January 2026.   

2. Completed Application Forms should be returned to the EDB SSPA e-Platform, or our school office in person 

from 2nd January 2026 to 16th January 2026. 

3. Office Hours:  Mondays - Fridays (08:30 - 17:30)  

Saturdays (08:30 - 12:00) 

4. The following documents should be enclosed with the completed Application Form:   

(a) Application Form for S1 Discretionary Place (2026/27) issued by the Education Bureau (only for 

applicants who submit their applications in person) 

(b) The Application Form issued by Precious Blood Secondary School 

(c) A copy of Student’s Identification document(s)  

(d) Copies of the full-year report cards from Primary 5 and the first-term report card from Primary 6  

(e) Copies of Certificates of Award or Certificates of Appreciation of Competitions / Services / Extra-

curricular activities as stated in the Application Form 

(f) 2 stamped long envelopes (with stamps worth $2.2, addressed with FULL NAME of the student and 

correspondence address) 

Note: Recommendation letters from primary schools are not required. 

B. Selection Criteria and Weighting 

     The selection criteria and weighting are listed as follows: 

Criteria Weightings 

a. Academic Performance 45% 

b. Conduct 15% 

c. Extra-curricular Activities and Achievement  20% 

d. Interview Performance  20% 

  There are 30 S1 Discretionary Places in 2026/2027. 

C. Interview 

1. All applicants will be invited for an interview. 

2. No written test will be conducted. 

3. Applicants will be informed with interview details on or before 28th January 2026 by mail or other means.  

For enquiries, please contact the school directly (Tel: 2570 4172).  

4. Interview will be held on 7th February 2026 (Saturday). 

D. Release of results 

The parents of all successful applicants will be informed by mail and phone on 31st March 2026(Tuesday). The 

results of the Central Allocation will be announced by the Education Bureau on 7th July 2026(Tuesday). 

E. Notes 

Each student may apply to NOT MORE THAN TWO participating secondary schools listed in the Handbook for 

Application for Secondary 1 Discretionary Places issued by the Education Bureau (EDB).  Otherwise, her 

chance of acquiring a Discretionary Place will be forfeited. 

http://www.pbss.edu.hk/


            寶血女子中學 
     2026／2027年度中一自行分配學位申請表 

(於 2026年 9月入學) 

申請人資料： 

姓名：       

 (中文)  (英文)    

出生日期：  (日/月/年) 出生地點：   

通訊地址： (中文)  

   

 (英文)  

   

電話：  電郵：  

           
現就讀小學名稱：  學生編號：         

 

家長 / 監護人資料： 

姓名：  與申請人關係：  職業：  
 

通訊地址(如與以上不同)：  電話：  
 
申請人學業成績及操行： 

 小學五年級年終試（分數／等級） 小學六年級期中試（分數／等級） 

中文   

英文   

數學   

操行   
 
申請人過往三年曾參與的課外活動、服務或比賽 (列出最重要的五個參與項目或奬項)： 

 活動/服務/比賽名稱 主辦機構 參與角色 年份 獲得之奬項 

1      

2      

3      

4      

5      
 
 
現在或曾在本校就讀的姊妹姓名及班別(如適用)：  

姓名 班別 年份 

   

   
 

 

日期：   家長 / 監護人簽署：   

 

 

照 

片 

本校參考編號： 



Precious Blood Secondary School 
Application Form for Secondary One Discretionary Places 2026/27 

(Admission in September 2026) 
 

 
Applicant Information: 

Name in full:       

 (in Chinese)  (in English)    

Date of Birth:  (DD/MM/YY) Place of Birth:   

Correspondence 

Address: 

(in Chinese)  

  

 (in English)  

   

Tel. No:  Email:  

           

Present School:  
Student Ref. No: 
(STRN)         

 

Parent / Guardian Information: 

Name:  Relationship:  Occupation:  

Correspondence Address: (if different 
from the address given above)   Tel. No:  

 
Applicant’s Academic Performance and Conduct: 

 2nd term examination of P5 (marks / grade) 1st term examination of P6 (marks / grade) 

Chinese   

English   

Mathematics   

Conduct   

 
Applicant’s activities / Services/ Competitions in the past three years (please list the five most important ones) 

 Activity / Service/ Competition Organization Role participation Year  Award 

1      

2      

3      

4      

5      

 
Name and class of sister(s) studying in Precious Blood Secondary School (if applicable): 

Name Class Year 

   

   

 

 

Date:   Signature of Parent / Guardian   

 

 

 
Photo 

PBSS Reference Code: 


